
Protokół 

XIV Sesja Rady Miejskiej we Wschowie 

23 stycznia 2020r. 

 

XIV Sesja Rady Miejskiej rozpoczęła się o godzinie 12:00 w Urzędzie Miasta i Gminy we 

Wschowie. Obradom przewodniczyła Przewodnicząca Rady Miejskiej Hanna Knaflewska – 

Walkowiak. Obsługa prawna- Radca Prawny Mateusz Kondracki i Rafał Jedyński. 

Z ogólnej liczby 21 radnych uprawnionych do głosowania w chwili rozpoczęcia sesji było 19 

radnych. Nieobecna radna: Jolanta Pawłowska. Jeden mandat radnego nie obsadzony. 

Przewodnicząca Hanna Knaflewska – Walkowiak przeczytała postanowienie Komisarza 

Wyborczego o wygaśnięciu mandatu radnej Heleny Nikolin, po czym poprosiła obecnych na Sali o 

minutę ciszy. 

Przewodnicząca Klubu Radnych, do którego należała radna Helena Nikolin, Emanuela Stanek – 

Juśkiewicz odczytała przemówienie dotyczące zmarłej radnej. 

Ad. 1 Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodnicząca otworzyła posiedzenie i stwierdziła że jest quorum, po czym przywitała obecnych 

radnych oraz gości i pracowników urzędu. 

Stwierdzono prawomocność obrad- 19 radnych obecnych, nieobecna radna - Jolanta Pawłowska. 

 

Ad. 2 Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 
 

W sprawie wprowadzenia do porządku obrad autopoprawki burmistrza w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego, głos zabrał II 

Zastępca Burmistrza Marek Kraśny który wyjaśnił, że uchwałę przekłada się na prośbę Ministra 

Cyfryzacji, co jest wynikiem zmiany ustawy o wspieraniu rozwoju usług i sieci 

telekomunikacyjnych. 

Radni nie mieli uwag. 

 

Przewodnicząca przeszła do głosowania. Wszyscy radni (19 osób) zagłosowali za przyjęciem 

uchwały do porządku obrad. 

Przewodnicząca obrad wprowadziła autopoprawkę burmistrza do porządku obrad w punkcie 5 

podpunkt 8 dotyczący podjęcia uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie 

pasa drogowego, dróg publicznych będących w Zarządzie Gminy Wschowa, na cele niezwiązane z 

budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg (projekt na druku 143).  

 

O głos poprosiła radna Katarzyna Owoc – Kochańska.  

Zawnioskowała o zmianę w porządku obrad- usunięcie z porządku obrad z punktu 5 podpunktów 4 

i 5 (uchwała budżetowa i WPF) i zwołania sesji nadzwyczajnej dnia 30 stycznia 2020 roku celem 

głosowania nad wycofanymi uchwałami.  

Radni przeszli do głosowania nad wnioskiem formalnym. 

15 radnych zagłosowało przeciwko zmianom, za przyjęciem zagłosowało 3 radnych, jeden radny 

wstrzymał się od głosu. 



Wniosek formalny nie został przyjęty. 

 

Porządek obrad : 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów XII i XIII sesji Rady Miejskiej. 

4. Sprawozdanie z działalności Rady Miejskiej we Wschowie za 2019r. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) przyjęcia sprawozdań z działalności stałych komisji Rady Miejskiej za 2019r., 

2) zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej we Wschowie na 2020r., 

3) zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej we Wschowie na 2020r., 

4) uchwalenia uchwały budżetowej miasta i gminy Wschowa na 2020 rok, 

5) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Wschowa na lata 

2020-2027, 

6) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Wschowa na 2020 rok, 

7) programu współpracy Gminy Wschowa z organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na rok 2020, 

8) ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego, dróg publicznych będących w 

Zarządzie Gminy Wschowa, na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, 

utrzymaniem i ochroną dróg. 

 

6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Wnioski i informacje. 

Zakończenie obrad. 

Ad. 3 Przyjęcie protokołów XII i XIII sesji Rady Miejskiej. 

Przewodnicząca poinformowała, że podpisane protokoły znajdują się w Biurze Rady Miejskiej. 

 

Ad. 4 Sprawozdanie z działalności Rady Miejskiej we Wschowie za 2019r. 

Przewodnicząca Hanna Knaflewska – Walkowiak przeszła do punktu dotyczącego sprawozdania z 

działalności Rady Miejskiej.  

Radni nie mieli uwag.  

 

Ad.5 Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) przyjęcia sprawozdań z działalności stałych komisji Rady Miejskiej za 2019r. 

 

Przewodnicząca poinformowała o wprowadzeniu autopoprawki w postaci załączenia do 

sprawozdania z działalności Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Spraw Socjalnych 

protokołów z posiedzeń tej komisji w 2019 roku. Autopoprawkę wprowadza się na podstawie 



ustaleń radnych na ostatnim posiedzeniu Komisji OKKFiSS.  

Radni nie mieli uwag i przeszli do głosowania. 

Głosami za- 19, przeciw- 0, wstrzymujące się- 0 radni podjęli uchwałę numer XIV/136/2020. 

2) zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej we Wschowie na 2020r. 

 

Przewodnicząca poinformowała o wprowadzeniu autopoprawek do projektu uchwały:  

W załączniku Nr 2 do Uchwały Nr XIV/137/20 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia 23 stycznia 

2020r. dodaje się jako punkty: 

8) Analiza kosztów przeprowadzenia zmiany organizacji urzędu z uwzględnieniem podziału na 

stanowiska kierownicze i liniowe. 

9) Sprawozdanie z działalności Burmistrza (na miesiąc przed absolutorium). 

10) Sprawozdanie z wykonania budżetu za pierwsze półrocze 2020 roku. 

Tym samym dotychczasowy punkt 8) staje się punktem 11) 

                           9) staje się punktem 12) 

                          10) staje się punktem 13) 

                          11) staje się punktem 14) 

                          12) staje się punktem 15). 

Autopoprawki zostały ustalone na Komisji Budżetu i Majątku Gminnego. 

Radni nie mieli uwag i przeszli do głosowania. 

Głosami za- 19, przeciw- 0, wstrzymujące się- 0 radni podjęli uchwałę numer XIV/137/2020. 

 

3) zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej we Wschowie na 2020r. 

 

Radny Piotr Buczek zgłosił wniosek formalny o wprowadzenie zmian w projekcie polegających na 

dopisaniu dodatkowej Sesji Rady Miejskiej na przełomie sierpnia i września 2020 roku. Na 

posiedzeniu miałby być poruszony temat przygotowania placówek oświatowych na przyjęcie 

uczniów oraz ochrony zwierząt i dotacji dla organizacji pozarządowych.  

Przewodnicząca Hanna Knaflewska – Walkowiak wskazała, że sierpień nie jest odpowiednim 

terminem, ponieważ w szkołach trwają intensywne przygotowania do roku szkolnego i dyrektorzy 

nie mają czasu na uczestnictwo w sesji, zaś prace związaniem z przygotowaniem placówek nie są 

wtedy jeszcze zakończone. 

Radny Przemysław Gliński powiedział, że chodzi o informację dotyczącą etapu realizacji prac. 

Radna Katarzyna Owoc – Kochańska zabrała głos i powiedziała, że zbliżają się zmiany w 

organizacji szkół wiejskich, co przemawia za zwołaniem dodatkowej sesji w tym terminie. 

Więcej uwag nie wniesiono. Radni przeszli go głosowania.  

Za przyjęciem wniosku zagłosowało 9 radnych, przeciwko zagłosowało 10 radnych, nikt się nie 

wstrzymał. Wniosek formalny został odrzucony. 

 

Radni przeszli do głosowania nad projektem uchwały. Głosami za- 16, przeciw- 1, wstrzymujące 

się- 2 radni podjęli uchwałę numer XIV/138/2020. 

 



4) uchwalenia uchwały budżetowej miasta i gminy Wschowa na 2020 rok. 

 

Radna Katarzyna Owoc – Kochańska poprosiła Przewodniczącą Hannę Knaflewską – Walkowiak 

o przerwę w celu zapoznania się z autopoprawkami do projektu uchwały. 

Przewodnicząca zdecydowała o 10 minutowej przerwie.  

Po 10 minutach przerwy, o godzinie około 12:45 radni kontynuowali posiedzenie. 

Głos zabrała radna Katarzyna Owoc – Kochańska i powiedziała, że projekt jest niezgodny z 

zasadami współpracy, zwróciła uwagę ma brak dofinansowania na „czyste powietrze” i ścieżki 

rowerowe, wolne środki można przeznaczyć na organizacje pozarządowe i „czyste powietrze”. 

Zaznaczyła, że zmniejszono dofinansowanie dla organizacji pozarządowych związanych ze 

sportem.  

Radny Piotr Wieland powiedział, że liczy na przesunięcia w budżecie w ciągu roku. 

Radny Miłosz Czopek zwrócił uwagę, że zmniejszenie środków na remonty cząstkowe mogą 

sprawić problem, ponieważ w 2019 roku, kiedy środki na remonty były wyższe, były 

niewystarczające.  

Radna Katarzyna Owoc – Kochańska poprosiła o wskazanie wolnych środków, jakimi gmina 

dysponuje. 

Głos zabrała radna Emanuela Stanek – Juśkiewicz. W swojej wypowiedzi zwróciła uwagę na 

następujące kwestie: 

 brak zgody na zadłużanie miasta, 

 brak terminowych odpowiedzi na wnioski składane przez radnych, 

 radni nie mieli świadomości, że podjęcie uchwały budżetowej na sesji która odbyła się 30 

grudnia było konieczne, aby złożyć wniosek o dofinansowanie wymiany pieców (zmiana 

wstępnego terminu sesji z 31 grudnia na 30 grudnia 2019 roku). 

Przewodnicząca wskazała, że termin został zmieniony na jej wniosek z powodu wielu 

obowiązków, jakie mieli 31 grudnia radni będący sołtysami (imprezy sylwestrowe). 

Głos zabrała Skarbnik Barbara Wesołowska wskazując w projekcie uchwały miejsca, gdzie 

znajdują się odpowiedzi na pytania radnych odnośnie budżetu. 

Radna Katarzyna Owoc – Kochańska powiedziała, że w projekcie budżetu znalazła 3 miliony 

złotych wolnych środków. 

Więcej uwag nie wniesiono. 

Radni przeszli do głosowania. 

Głosami za- 15, przeciw- 4, wstrzymujące się- 0 radni podjęli uchwałę numer XIX/139/2020. 

 

5) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Wschowa na lata 

2020-2027. 

Radni nie mieli uwag i przeszli do głosowania. 

Głosami za- 15, przeciw- 4, wstrzymujące się- 0 radni podjęli uchwałę numer XIV/140/2020. 

 

6) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Wschowa na 2020 rok. 



 

Radny Franciszek Baśczyn złożył wniosek formalny o podwyższenie wynagrodzenia 

przewodniczącego oraz członków komisji o których mowa w projekcie uchwały o 50 złotych. 

Uzasadnił to faktem, że w konsekwencji niepodjęcia niniejszej uchwały przed końcem 2019 roku 

przewodniczący oraz członkowie komisji w styczniu nie otrzymają wynagrodzenia za wykonaną 

pracę a podwyżka ma być formą rekompensaty. 

Radny Miłosz Czopek powiedział, że według projektu uchwały zatrudnienie członków komisji ma 

mieć charakter umowy o pracę i nie ma informacji odnośnie kontynuacji prac, terminarza prac a 

sam tekst jest niespójny i brakuje w nim aktualizacji danych. Zapytał na podstawie jakich 

uprawnień przewodniczący komisji ma kontrolować pracę jej członków? 

Radna Katarzyna Owoc – Kochańska powiedziała, że nie ma jej zgody na zwiększenie płac. 

Poruszyła temat zwolnienia pracownika PiM. 

Radna Emanuela Stanek–Juśkiewicz zaproponowała skorygowanie wynagrodzenia 

przewodniczącego do 500 zł. Powiedziała, że przewodniczący nie wykonuje należycie swoich 

zadań. Zapytała, kto odpowiada za punkt pomocy w godzinach 12:00 – 15:00. 

Radny Przemysław Gliński zakomunikował, że podniesienie wynagrodzeń w jego opinii jest 

zbędne, ponieważ i tak doszło do podwyżek płac. 

Radna Emanuela Stanek – Juśkiewicz ponownie zabrała głos mówiąc, że celem zmian w PiM były 

oszczędności, a oszczędności z tego tytułu nie ma. 

Głos zabrał Radca Prawny. Odpowiedział Katarzynie Owoc – Kochańskiej na pytanie dotyczące 

zwolnienia pracownika PiM, że wyrok dotyczący zwolnienia tego pracownika nie jest 

prawomocny. 

Dyrektor Dawid Gierkowski zabrał głos. Odpowiedział radnemu Czopkowi, że przewodniczący 

kontroluje w ramach swoich kompetencji pracę pracowników pod kątem poprawności 

wykonywanych przez nich czynności.  Odpowiedział również na pytanie radnej Stanek – 

Juśkiewicz, że za punkt konsultacyjny odpowiada osoba obsługująca biuro i komisję. Mieszkańcy 

mogą kontaktować się z pracownikiem Referatu Spraw Społecznych UMiG. Jeśli chodzi o 

oszczędności- zmniejszenie etatów z 2 7/8 na 1 plus umowa cywilnoprawna. Zapis, który jest 

obecnie atakowany (umowa o pracę) to zmiana w odpowiedzi na sugestię radnej Katarzyny Owoc 

– Kochańskiej. 

Radni przeszli do głosowania nad wnioskiem formalnym (podwyższenie wynagrodzenia dla 

członków komisji o 50 zł) 

Głosami za- 10, przeciw- 9, wstrzymujące się- 0 radni przyjęli wniosek formalny radnego 

Franciszka Baśczyna.  

 

Następnie radni przeszli do głosowania nad wnioskiem formalnym zgłoszonym przez radną 

Emanuelę Stanek – Juśkiewicz dotyczącym obniżenia pensji przewodniczącego komisji z 850 zł 

do 500 zł. 

Głosami za- 4, przeciw- 10, wstrzymujące się- 5 radni nie przyjęli wniosku formalnego. 

Radni przeszli do głosowania dotyczącego uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów. 



Głosami za- 14, przeciw- 3, wstrzymujące się- 2 radni podjęli uchwałę numer XIX/141/2020. 

 

7) programu współpracy Gminy Wschowa z organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na rok 2020. 

 

Głos zabrała I Zastępczyni Burmistrza Marta Panicz – Szajkenig. Poinformowała o autopoprawce 

w rozdziale 7 punkcie 2- zmiana z 260 tysięcy na 160 tysięcy. 

Radny Miłosz Czopek zapytał, czy radni mogą głosować nad tą uchwałą, skoro jej projekt 

otrzymali dopiero na komisji wspólnej.  

Przewodnicząca Hanna Knaflewska – Walkowiak odpowiedziała, że tak, ponieważ radni projekt 

tej uchwały otrzymali już dwukrotnie, przed poprzednimi dwiema sesjami. 

Radca Prawny wyjaśnił, że radni mieli wiedzę dotyczącą treści aktu. Autopoprawka- dyskusja dot. 

kwot a nie merytorycznych argumentów. Nie ma przeszkód, by procedować. 

Radny Miłosz Czopek wskazał, że w liście autopoprawek otrzymanej przed sesją nie ma informacji 

o autopoprawce dotyczącej zmiany kwoty. 

Radca prawny odpowiedział, że istnienie autopoprawki zależało od podjęcia lub nie uchwały 

budżetowej- autopoprawka nie mogła być zgłoszona wcześniej. 

Radna Katarzyna Owoc – Kochańska zaznaczyła, że materiały dotyczące budżetu radni powinni 

otrzymać na 7 dni przed planowaną sesją. W rozdziale 2 jako cel programu wskazane jest 

wzmacnianie partnerstwa społeczno – publicznego. 

Radca Prawny odpowiedział, że brak pewności czy budżet zostanie przyjęty jest powodem 

wniesienia autopoprawki dopiero na sesji. 

Radna Emanuela Stanek – Juśkiewicz powiedziała, że brakuje planu w kwocie 2 mln z tytułu 

sprzedaży mienia. Brak też odpowiedzi na prośbę o wskazanie oszczędności. Obniżenie kwot dla 

NGO dotyka szczególnie dzieci.  

Radny Przemysław Gliński poprosił o przekazanie organizacjom pozarządowym środków, skoro 

gmina ma oszczędności. 

Radna Katarzyna Owoc – Kochańska zabrała głos i powiedziała, że organizacje nie zajmujące się 

sportem też podpisują umowy na rok. 

Więcej uwag nie wniesiono. Radni przeszli do głosowania. 

Głosami za- 13, przeciw- 4, wstrzymujące się- 2 radni podjęli uchwałę numer XIX/142/2020. 

 

8) ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego, dróg publicznych będących w 

Zarządzie Gminy Wschowa, na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, 

utrzymaniem i ochroną dróg. 

 

Głos zabrał radny Przemysław Gliński pytając, czy Wojewoda nie uchyli tej uchwały ze względu 

na niezachowanie terminu dostarczenia materiałów radnym. 

Radca Prawny odpowiedział że nie, ponieważ radni przegłosowali przyjęcie projektu do porządku 

obrad. 

II Z-ca Burmistrza Marek Kraśny poinformował, że przedłożenie uchwały dopiero przed sesją 

uwarunkowane jest terminem wskazanym przez ministerstwo. Ostatnia taka uchwała była podjęta 

16 lat temu. Wyjaśnił, co wnosi ustawa i uchwała. 



Radni nie mieli więcej uwag i przeszli do głosowania. 

Głosami za- 19, przeciw- 0, wstrzymujące się- 0 radni podjęli uchwałę numer XIX/143/2020. 

 

Ad. 6 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

Burmistrz odczytał sprawozdanie ze swojej działalności. 

Radna Emanuela Stanek – Juśkiewicz zapytała o kwoty za notarialną sprzedaż mienia oraz kwotę 

umowy z Pocztą Polską. 

Radna Katarzyna Owoc – Kochańska zapytała o dom samopomocy- czy został złożony wniosek 

oraz o pogłoski dotyczące nowej siedziby Muzeum Ziemi Wschowskiej. 

I Z-ca Burmistrza Marta Panicz- Szajnkenig- sprzedaż aktem notarialnym z początku stycznia. 

II Z-ca Burmistrza Marek Kraśny poinformował, że sprzedaż nieruchomości niezabudowanych 

przyniosła 60 000 zł. 

Burmistrz Konrad Antkowiak powiedział, że umowa z Pocztą Polską opiewa na kwotę około 

86 000 zł. 

 

Ad. 7 Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodnicząca poinformowała, że interpelacje należy kierować do Biura Rady. 

 

Ad. 8 Wnioski i informacje. 

Przewodnicząca Hanna Knaflewska – Walkowiak poinformowała, że dyrektor MZW nie mógł 

uczestniczyć w posiedzeniu ze względu na obowiązki służbowe. Pytania prosi kierować na piśmie 

lub zgłaszać się z nimi do niego osobiście. 

Radny Piotr Wieland poprosił o terminowe odpowiedzi na zapytania i interpelacje. Zapytał, czy 

statut uwzględni kolejność. Odpowiedzi na interpelacje- prośba o odczytywanie ich na sesji 

(paragraf 34).  

Przewodnicząca Knaflewska – Walkowiak poinformowała, że zmiany wprowadziło się decyzją 

ustawodawcy. 

Radca Prawny powiedział, że radni powinni przedstawiać informacje i wnioski, a nie dyskutować 

o interpelacjach. 

Burmistrz Konrad Antkowiak powiedział, że odpowiedzi są w BIP i nie ma potrzeby odczytywać 

ich na posiedzeniach. 

Radny Wieland poprosił o terminowość w udostępnianiu informacji w BIP.  

Przewodnicząca Knaflewska – Walkowiak poprosiła o zgłaszanie takich informacji do Biura Rady. 

Radny Przemysław Gliński poruszył temat interpelacji dotyczącej ingerencji w nagrania z 

posiedzeń. 

Radna Katarzyna Owoc – Kochańska zapytała o informację dotyczącą niebezpiecznej instalacji w 

Przedszkolu Numer 5. 

Radna Emanuela Stanek – Juśkiewicz powiedziała, że radni nie mieli świadomości, że niepodjęcie 

uchwały WPF skreśla możliwość pozyskania dofinansowania na wymianę pieców, a burmistrz 

twierdząc inaczej szkaluje opozycję. 

Burmistrz Konrad Antkowiak poprosił o używanie przez radną innych słów („szkalowanie”). 

Radny Piotr Buczek zapytał, czy interpelacje i odpowiedzi na nie mogą mieć charakter ustny (na 

posiedzeniach). 

Radca Prawny odpowiedział, że nie, ponieważ nie można na wszystkie interpelacje odpowiadać 

„na bieżąco”, potrzeba pracy aby prawidłowo na nie odpowiedzieć. 



II Zastępca Burmistrza Marek Kraśny powiedział, że obiekt- dom samopomocy wymaga pracy, a 

sama dokumentacja techniczna będzie kosztować ok. 100-150 tysięcy zł. Dostosowanie obiektu do 

wymogów wyniesie 1,5-2 mln zł. Wnioski w sprawie dofinansowania można było składać do 

końca roku, warunkiem było posiadanie pozwolenia na budowę, co nie było realne. W 2020 roku 

przygotuje się odpowiednią dokumentację aby otrzymać dofinansowanie w 2021 roku.  

Instalacja w Przedszkolu Numer 5- projekt termomodernizacji przewidywał docieplenie „od 

spodu”, na co stan instalacji nie pozwolił. Rozważa się wymianę, co będzie kosztem około 50 

tysięcy zł. Decyzja dotycząca wymiany jeszcze nie została podjęta.  

Przewodnicząca Hanna Knaflewska – Walkowiak wystosowała prośbę do mieszkańców o 

przekazywanie 1% podatku dla organizacji pozarządowych w Gminie Wschowa. 

Radni, obecni pracownicy i goście nie mieli więcej uwag. 

 

Ad. 9 

 Zakończenie obrad.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca obrad podziękowała radnym  

i zebranym za udział w obradach i zamknęła XIII Sesję Rady Miejskiej we Wschowie. 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

We Wschowie 

 

Hanna Knaflewska – Walkowiak 

 

 

 

 

 

 

Sporządziła Natalia Rogozińska 


